
Oficiul de Cadastru și Publicitate Imobiliară (OCPI) 
Teleorman a încheiat contracte de finanțare a lucrărilor 
de înregistrare sistematică a imobilelor pe sectoare 
cadastrale cu 59 de unități administrativ-teritoriale (UAT) 
din cele 65 eligibile.

Suma totală alocată pentru înscrierea proprietăților 
din județul Teleorman în evidențele de cadastru și carte 
funciară, în anul 2022, este de 10.400.000 de lei.

Lucrările de cadastru general se desfășoară în cadrul 
celei de-a opta etape de finanțare a Programului național 
de cadastru și carte funciară (PNCCF).

Deschiderea cărților funciare este gratuită pentru 
cetățeni, fondurile necesare fiind asigurate din veniturile 

proprii ale Agenției Naționale de Cadastru și Publicitate 
Imobiliară (ANCPI), prin OCPI Teleorman.

Primarii interesați să înceapă sau să continue lucrările 
de cadastru general pe sectoare cadastrale au încheiat 
contracte de finanțare cu OCPI Teleorman.

Pentru a beneficia de fondurile alocate de ANCPI, 
UAT-urile care au semnat contracte de finanțare cu OCPI 
Teleorman trebuie să găsească prestatori până la data de 
18.07.2022, iar ANCPI va efectua plățile către primării 
după deschiderea cărților funciare aferente imobilelor 
recepționate.

(Continuare   în  pagina  4)

Rata șomajului 
este într-o ușoară 
c r e ș t e r e .  L a  
sfârșitul lunii aprilie, 
î n  e v i d e n ț e l e  
Agenției Județene 
pentru Ocuparea 
Forței de Muncă 
Teleorman erau 
înregistrați 8.197 
șomeri (din care 
3.380 femei), rata 

șomajului fiind de 5,88 la sută. Comparativ cu luna precedentă, când rata 
șomajului a fost de 5.78 la sută, în această lună este mai mare cu 0,1 la sută, dar 
cu 0,52 la sută mai mică faţă de aceeaşi perioadă a anului anterior.

(Continuare  în  pagina 4)

Î n g r i j o r ă t o r .  N u m ă r u l  
exp loa ta ț i i l o r  ag r i co l e  d i n  
Teleorman a scăzut cu aproximativ 
50 la sută în ultimii 10 ani. Potrivit 
r e z u l t a t e l o r  p r o v i z o r i i  l a  
Recensământul General Agricol - 
runda 2020, în judeţul Teleorman 
există 50.924 de exploataţii 
agricole care utilizau 487.975,22 de 
h e c t a r e  d e  t e r e n  a g r i c o l .  
R e z u l t a t e l e  p r o v i z o r i i  a l e  
Recensământului General Agricol, runda 2020 arată că, în decurs de 10 ani, 
numărul exploatațiilor agricole a scăzut cu 49,917, respectiv cu 49,80 la sută.

(Continuare   în  pagina  4)

Ziarul tuturor teleormănenilor care au ceva de spus

Un ziar care nu tace, nu minte, nu iartă şi spune lucrurilor pe nume
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(€) 1 EUR 
4.9417 lei

($) 1 USD
4.6288 lei

1 XAU 
276.5001 lei

(£) 1 GBP 
5.7906 lei

(Gramul
de aur)
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Cărți funciare gratuite pentru cetățeni

Șomajul în Teleorman începe să urce! 
Ne apropiem de 6 la sută

Numărul exploatațiilor agricole 
din Teleorman a scăzut cu aproximativ 

50 la sută în ultimii 10 ani

Echipa de volei fete
 a Școlii Gimnaziale 

„Ștefan cel Mare” 
Alexandria, calificatã la 

etapa naționalã

Rezervist voluntar în
 Armata României



2 EVENIMENT - ACTUALITATE

Cei interesați se pot înscrie 
pentru îndeplinirea serviciului 
militar în rezervă în calitate de 
rezervist voluntar în Armata 
României, fiind disponibile 
871 de locuri pentru toate 
categori i le de personal 
(of i țeri ,  maiștr i  mil i tari ,  
subofițeri, gradați și soldați). 

Dosarele de pot depune în 
perioada 16 mai-10 iunie, la 
Centrul Militar Judeţean 
Teleorman.

Candidaţii trebuie să aibă 
vârsta cuprinsă între 18 și 55 
de ani, dacă optează pentru 
cadre militare rezerviști 
voluntari (ofiţeri, maiştri 
militari, subofiţeri), respectiv 
între 18 și 50 de ani, dacă 
optează pentru soldați și 
gradați rezerviști voluntari.

Cetăţenii interesaţi de 
îndeplinirea serviciului militar 
în rezervă în calitate de 
rezervist voluntar în Armata 
R o m â n i e i ,  t r e b u i e  s ă  
contacteze centrul militar din 
judeţul sau sectorul pe a cărui 
rază de responsabilitate îşi au 
domiciliul, în vederea obţinerii 
tuturor informaţiilor necesare 
(locuri pe judeţe, probe de 
selecţie bareme etc.).

Se pot înscrie cetăţeni cu 
sau fără pregătire militară, iar 
informații suplimentare se pot 
a f l a  a c c e s â n d  l i n k u l  
https://www.recrutaremapn.r
o/rezervist.php

La prezentarea la centrul 
militar, cetăţenii care doresc 
să îndeplinească serviciul 
militar în calitate de rezervist 
voluntar vor completa o 

cerere de înscriere și vor 
p r e z e n t a  u r m ă t o a r e l e  
d o c u m e n t e :  a c t u l  d e  
identitate, în original şi în 
copie; certificatul de cazier 
judiciar, eliberat cu maxim 
şase luni înainte de data 
depunerii; acte de studii 
şi/sau alte documente care 
atestă alte competenţe 
dobândite în viaţa civilă, în 
original şi în copie; permisul 
de conducere valabil, eliberat 
de către autoritățile române, 
în original şi în copie, dacă 
este cazul, pentru candidaţii 
fără pregătire militară, dacă 
îndep l in i rea a t r ibuţ i i lo r  
p o s t u l u i  p e n t r u  c a r e  
cand idează  p resupune  
conducerea tehnicii specifice; 
livretul militar, în original şi în 
copie, dacă este cazul, numai 
pentru cei care deţin calitatea 
de rezervist.

La centrul militar toţi cei 
interesaţi vor fi informaţi cu 
p r i v i r e  l a  a v a n t a j e l e  
îndeplinirii serviciului militar în 
calitate de rezervist voluntar, 
e tape le  p rocesu lu i  de  
recrutare şi selecţie, la 
structurile desemnate să 
execute selecția, unitatea 
san i ta ră  mi l i ta ră  unde 
u r m e a z ă  s ă  s u s ţ i n ă  
e x a m i n a r e a  m e d i c a l ă ,  
precum și la unitatea militară 
sau centrul de instruire în care 
u r m e a z ă  s ă  e x e c u t e  
programul de instruire iniţială, 
în situația în care fac obiectul 
acestei instruiri, potrivit legii.

Candidaţii proveniţi din 
rândul  cetăţeni lor  fără 

pregătire militară vor fi 
consiliaţi în ceea ce priveşte 
exprimarea opţiunilor, în 
sensul orientării către funcțiile 
p e n t r u  c a r e  a c e ş t i a  
îndeplinesc criteriile specifice 
referitoare la nivelul studiilor 
ș i  c o r e s p o n d e n ț a  
specializărilor dobândite în 
v i a ț a  c i v i l ă  c u  
a r m e l e / s e r v i c i i l e  ș i  
specialitățile militare.

Candidații au următoarele 
avan ta je :  pos ib i l i t a tea  
continuării carierei în viaţa 
c i v i l ă ;  c u a n t u m u l  
remuneraţiei acordate în 
perioada în care rezerviştii 
voluntari nu participă la 
instruire şi nici la misiuni este 
de 30% din solda de funcţie, la 
care se adaugă solda gradului 
deţinut; a crescut cuantumul 
indemnizației de instalare, 
prin adăugarea la solda de 
funcţie, a gradațiilor și a soldei 
de comandă, pe lângă solda 
de grad; nu mai există 
obligația restituirii cheltuielilor 
de recrutare şi selecţie, în 
s i t u a ț i a  
nesemnăr i i /ne f ina l i ză r i i  
contractului; au fost eliminate 
limitările privind plecarea 
rezerviștilor voluntari în 
s t r ă i n ă t a t e ;  e x i s t ă  
posibilitatea repartizării în 
funcții, fără a mai susține 
probele de selecț ie,  a 
rezerviștilor proveniți din 
cadre militare în activitate și 
soldați/gradați profesioniști, 
în primul an de la trecerea în 
rezervă.

Cornelia RĂDULESCU

Oferim spre închiriere spațiu comercial în suprafață utilă de 201 mp, situat în Alexandria, str. 
Libertății, zona Burnas-Profi. Spațiul este amenajat pentru supermarket. Pentru detalii 
suplimentare, ne puteți contacta la nr de tel: 024312854 sau 0758565933.

***
Oferim spre închiriere spațiu comercial în suprafață de 500 mp, situat în Alexandria, str Libertatii 

- magazin Venus etaj (deasupra magazinului Profi). Pentru detalii suplimentare ne puteți contacta la 
nr de tel: 0247312854 sau 0758565933.

***
Oferim spre închiriere spațiu comercial în suprafață de 120 mp, situat în Alexandria, str Libertății 

- magazin Venus parter (lângă Clinica Sante). Pentru detalii suplimentare ne puteti contacta la nr de 
tel: 0247312854 sau 0758565933.

***
Oferim spre inchiriere spațiu comercial în suprafață de 195 mp, situat în Alexandria, str. Libertății 

- magazin Adonis Parter (lângă magazinul DM). Oferim facilitati la plata chiriei pentru eventualele 
îmbunătățiri aduse spațiului. Pentru detalii suplimentare ne puteți contacta la nr de tel: 0247312854 
sau 0758565933.

***
Oferim spre închiriere spațiu comercial, recent renovat, în suprafață de 405 mp, ideal birouri, 

situat în Alexandria, str. Libertății (fostul sediu al facultății Spiru Haret). Pentru detalii suplimentare 
ne puteți contacta la nr de tel: 0247312854 sau 0758565933.

Anunţuri

Miercuri, aproximativ 1.000 de membri din sindicatele 
profesorilor Spiru Haret, FSLI și Alma Mater au protestat în fața 
Palatului Victoria, pentru că executivul nu a pus în aplicare legea 
salarizării și nu a stabilit nici măcar un calendar de plată. 

Amintim că, în ianuarie, reprezentanții profesorilor au făcut 
proteste în fața Guvernului și au amenințat chiar cu o grevă 
generală dacă executivul nu acordă mărirea salarială promisă din 
2020 și amânată doi ani.

Au anulat greva generală după o discuție la Palatul Victoria, în 
care prim-ministrul le promisese că se va semna un acord privind 
solutii pentru plata eșalonată a unor drepturi salariale. Acordul nu 
a mai fost semnat însă.

De atunci, din ianuarie, sindicatele nu au mai avut nici o ieșire 
publică privind creșterea salariilor profesorilor.

Din comunicatul primit de Federația Spiru Haret reiese că 
protestul “urmărește să atragă atenția asupra obligativității 
soluționării problemelor salariale cu care se confruntă personalul 
didactic și nedidactic din învățământul preuniversitar și superior.” 

Federația nu propune un calendar propriu sau un procent de 
creștere a salariilor, ci doar subliniază: “reamintim 
reprezentanților Guvernului României și partidelor politice că 
personalul didactic trebuia să beneficieze de salariile prevăzute 
de Legea-cadru nr. 153/2017 începând cu luna septembrie 
2020.”

Sindicatul amintește și că “personalul din învățământ este 
singura categorie de bugetari care nu beneficiază de sporuri 
pentru condiții de muncă deoarece în ultimii ani politica 
guvernamentală în domeniul salarizării a fost aceea a plafonării 
cuantumului sporurilor la nivelul anterior intrării în vigoare a Legii 
nr. 153/2017, ceea ce a făcut inaplicabile H.G. nr. 34/2018 și H.G. 
nr. 569/2017.

Multe unități de învățământ se confruntă cu o lipsă acută de 
personal nedidactic. Mai mult, deși lucrează peste program, din 
cauza lipsei de personal, salariații în cauză nu sunt remunerați 
suplimentar pentru munca prestată, iar acordarea timpului liber 
corespunzător este imposibilă. Având în vedere specificul 
sistemului de învățământ, se impune reglementarea salariilor de 
bază ale personalului nedidactic din învățământ în anexa nr. I la 
Legea-cadru nr. 153/2017, nu în anexa nr. VIII.” 

Reamintim că luni, într-un nou pachet de măsuri sociale și 
economice, Coaliția de Guvernare a decis acordarea unui sfert 
din diferența de salariu în conformitate cu legea salarizării unitare 
cuvenită salariaților din sistemul public, potrivit G4Media.ro.

De precizat că se face referire la salariați din sistemul public, 
nu la profesori explicit. Deși fac parte din categoria bugetarilor, ei 
nu au beneficiat de prevederile legii salarizării pentru sectorul 
bugetar publicate din 2017, spunea pentru Edupedu.ro, 
secretarul general al FSLI, Cornelia-Popa Stavri.

În acest context, amintim că Ministrul Educației, Sorin 
Cîmpeanu a spus luni la B1 TV, că “ar trebui ca salariul unui 
profesor debutant să fie cât salariul mediu net pe economie, care 
este undeva la 3.750 de lei.”

SC Recond Com Impex SRL vinde grâu de 
sămânţă C2 Avenue, netratat la preţ de 1,5 
lei/kg şi tratat la 1,75 lei/kg. 

Relaţii la ing. Tudor, tel. 0728.251.202.

Anunţ

Sindicatele din Educație 
au protestat în fața Guvernului

Echipa de volei fete a Școlii Gimnaziale 
„Ștefan cel Mare” Alexandria a participat la 
etapa de zonã a Olimpiadei Naționale a 
Sportului Școlar, nivel gimnazial, care s-a 
desfãșurat la Cãlãrași.

Echipele participante la aceastã etapã au 
fost din județele Teleorman, Cãlãrași, Ialomița 
și Prahova.

Echipa teleormãneanã, antrenatã de prof. 
Victor Ionete, este compusã din: Militaru Iulia 
Maria, Badea Diana Maria, Rãvãșilã Maria 
Nicola, Botorogeanu Ana-Maria Elisabeta, 

Ignat Maria-Cãtãlina, Zãbavã Sara Marie-
Nicole, Danciu Irina, Croitoru Lavinia Ioana, 
Jumãtate Ana-Maria Anghelina, Brânzãrea 
Cãtãlina Elena Alexandra și Cristea Sara 
Maria.

Echipa de volei fete a Școlii Gimnaziale 
„Ștefan cel Mare” Alexandria va participa la 
etapa naționalã a Olimpiadei Naționale a 
Sportului Școlar, care se va desfãșura la 
Craiova, în perioada 26-28 mai 2022.

Felicitãri și mult succes la etapa naționalã!
Cornelia RÃDULESCU

Echipa de volei fete a Școlii Gimnaziale 
„Ștefan cel Mare” Alexandria, calificatã

 la etapa naționalã

Rezervist voluntar în Armata României
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Premierul Nicolae Ciucă a anunțat, miercuri, 
în ședința de Guvern că ministerele trebuie să 
facă reduceri de cheltuieli cu 10%.

 „Așa cum ne-am asumat, luni, în cadrul 
coaliției, am stabilit un nou set de măsuri care 
să vină în sprijinul guvernului, cât mai ales în 
ceea ce privește programul „Sprijin pentru 
România. Măsurile vin si impactează pe ceea 
ce înseamnă continuarea programului de 
guvernare.

La fiecare minister trebuie să reducem 
cheltuielile cu 10%. Vă cer fiecăruia dintre dvs 
să luați măsurile necesare astfel încât să ne 
încadrăm în acest procent”, a declarat Nicolae 
Ciucă la începutul ședinței de Guvern.

Deși astăzi se împlinesc șase luni de la 
preluarea guvernării, coaliția a convenit ca 
activitatea de bilanț să aibă loc la sfârșitul lunii 
iunie, în condițiile în care acum este în plină 
derulare procesul de finalizare a jaloanelor și 
țintelor asumate pentru trimestrul al doilea, 
respectiv primul semestru din 2022, a explicat 
premierul Nicolae Ciucă.

„Astăzi se împlinesc șase luni de când am 
preluat guvernarea. Este un prilej să putem să 
privim cu optimism către obiectivele pe care ni 
le-am asumat. Nu o să facem un bilanț astăzi, 
pentru că am convenit ca această activitate să 
aibă loc la sfârșitul lunii iunie, din motive și 
argumente cât se poate de obiective”, a 
declarat Nicolae Ciucă.

Premierul le-a transmis miniștrilor să acorde 
atenț ia cuveni tă pentru îndepl in i rea 
obiectivelor.

„Vă rog să acordați atenția cuvenită pentru 
că, așa cum a rezultat din ultima întâlnire a 
Comitetului interministerial, sunt în curs de 
derulare o serie de demersuri prin care până la 
sfârșitul acestei luni să putem să înaintăm 
prima cerere de finanțare. Practic, săptămâna 
viitoare, Ministerul Investițiilor și Proiectelor 
Europene va transmite cererea către Bruxelles 
– asta, pe de o parte. De cealaltă parte, până la 
sfârșitul luni iunie, avem obligația să finalizăm 
cele 58 de apeluri din 69 – ca atare, este foarte 
important și de aceea am amânat această 
evaluare pentru finele lunii iunie, pentru că 
evaluarea va depinde de îndeplinirea acestui 
obiectiv de finalizare a celor 58 de apeluri”, a 
mai spus Nicolae Ciucă.

Facturile la energie au explodat încă din toamna anului 

trecut, când penuria de gaze a dus la scumpirea 

electricității. Apoi criza energetică s-a accentuat odată 

cu invazia rusă în Ucraina, mai ales după sancțiunile 

aplicate Rusiei de către țările occidentale, în condițiile în 

care aceasta era principalul furnizor extern de gaze și 

hidrocarburi.

Situația e mult mai dificilă în țările din Est ale Uniunii 

Europene, unde veniturile sunt mult mai mici iar facturile 

reprezintă un procent mult mai mare din venituri, la care 

se adaugă creșterea galopantă a inflației și odată cu ea 

explozia prețurilor care pentru cei mai mulți dintre 

români fac imposibilă o viață decentă.

În aceste condiții, coaliția de guvernare a decis luni, 

23 mai, lansarea unui nou pachet de măsuri sociale și 

economice “Sprijin pentru România”, în valoare de 1,1 

miliarde de euro, printre care acordarea unui sprijin de 

700 de lei, o singură dată, pentru toți pensionarii cu 

pensii sub 2000 de lei, amânarea pentru 9 luni a ratelor la 

bănci și acordarea unui sfert din diferența de salariu, în 

conformitate cu Legea salarizării unitare cuvenită 

categoriilor de salariați din sistemul public.

De cealaltă parte, opoziția, în special USR, consideră 

că lista măsurilor guvernamentale e jenantă și decuplată 

de la realitate, adâncirea crizelor existente și a unei 

crize economice grave fiind ignorate de Cabinetul Ciucă.

„De luni de zile, le cerem sa reducă deficitul bugetar, 

sa domoleasca morisca imprumuturilor: ca sa tina inflatia 

sub control. Ce ne propun asta-seara? Inca mai multe 

cresteri de cheltuieli. Si in compensare niste promisiuni 

desarte. Vor colecta mai bine. Vor accelera PNRR-ul de 

care isi bat joc. Cea mai sfidatoare: de la 1 iulie se opresc 

angajarile la stat. Adica dupa frenezia angajarilor si 

sinecurilor din ultimele 8 luni, isi mai dau inca o luna sa 

mai bage cat mai pot. Se lasa de fumat de luni, cum ar 

veni.”, a postat Drulă pe pagina sa de Facebook, la puțin 

timp după anunțul Coaliției.

Și pentru ca tacâmul să fie complet, el a mai spus că 

„Ciuca nu intelege economie, iar lui Ciolacu nu-i pasa. 

Iresponsabilii astia, patronati de Iohannis, ne duc cu 

toata viteza inainte spre faliment”. Iar a doua zi, a spus 

că „avem o guvernare socialistă cu epoleți iresponsabilă” 

și a făcut pariu cu moderatorul unei televiziuni că Marcel 

Ciolacu va fugi de funcția de premier în 2023.

E clar că prin aceste declarații, Drulă încearcă să 

oprească ofilirea iremediabilă a USR, care a ajuns în 

pragul ruperii.

Șt. B.

Deputatul PNL Raluca 
Turcan a anunțat că a depus 
luni la Camera Deputaților 
două proiecte de lege „pentru 
protejarea locurilor de muncă 
în sectorul privat”. Unul dintre 
ele prevede flexibilizarea 
programului de muncă prin 
măsuri de tipul kurzarbeit și 
somaj tehnic decise și la nivel 
local iar al doilea este despre 
contracte de muncă la cerere 
și contractele cu mai mulți 
angajatori.

„Pentru a proteja locurile de 
muncă, e nevoie de măsuri 
moderne, în acord cu evoluțiile 
economice. Am prezentat ieri 
c o l e g i l o r  d i n  C a m e r a  
Deputaților, două proiecte de 
lege pentru protejarea locurilor 
de muncă în sectorul privat: 
Flexibilizarea programului de 
muncă prin măsuri de tipul 
kurzarbeit și somaj tehnic 

decise și la nivel local; 
Contracte de muncă atipice, la 
cerere sau cu mai mulți 
angajatori.

1 .  Măsur i le  de  t ipu l  
kurzarbeit și șomaj tehnic vor 
putea fi aplicate în situații de 
criză, prin Hotărâre de Guvern 
sau prin decizii ale Comitetelor 
Județene pentru Situații de 
Urgență. Astfel, în caz de criză 
la nivel local, autoritățile 
publice locale vor putea decide 
d e c l a n ș a r e a  a c e s t o r  
mecanisme pentru a ajuta 
angajații să își mențină locul de 
muncă, iar angajatorii să nu 
intre în faliment sau să facă 
concedieri și să-și piardă astfel 
forța de muncă bine calificată. 
Prin aceste noi mecanisme, 
angajatorul va putea diminua 
programul angajatului, îl va 
plăti în conformitate cu noul 
timp de lucru, iar diferența față 

de salariul inițial va fi suportată 
de către stat.

2. Contracte de muncă la 
cerere și contractele cu mai 
mulți angajatori – un angajat va 
putea munci pentru mai multe 
firme, în funcție de necesitățile 
angajatorilor. Angajații nu vor fi 
nevoiți să aibă mai multe 
contracte cu timp parțial de 
muncă cu mai mulți angajatori 
în paralel, ci un singur contract 
cu toți și se va prezenta la locul 
de muncă unde va fi nevoie de 
serviciile sale. În plus, vor 
putea avea venituri mai mari, 
în funcție de numărul de ore 
muncite suplimentar.

Am încredere că aceste 
măsuri vor ajuta piața muncii, 
vor crește veniturile românilor, 
și vor reprezenta un sprijin real 
p e n t r u  c o m p a n i i l e  d i n  
România”, arată mesajul 
Ralucăi Turcan pe Facebook.

Crin Antonescu, fost președinte al PNL din 2009 
până în 2014, a declarat, marți, la aniversarea a 147 
de ani de la înființarea Partidului Național Liberal, că 
membrii PNL sunt „că vreți, că nu vreți, că vă place, că 
nu vă place, că puteți, că nu puteți, urmașii Brătienilor”. 
„Nu mi-e dor de nimic din politică, cu excepția unui 
singur lucru, emoția pe care am trăit-o acum 30 de ani, 
când partidul s-a reînfiripat”, a mai spus Antonescu.

„După cum a început dezbaterea, nu pare să fie un 
concurs de laude la adresa PNL. Și nu am niciun fel de 
obligație să încep eu.

Mă aflu de viața politică și de PNL la o anumită 
distanță mare, nu geografic desigur. Dacă tot am 
această șansă, uneori distanța e bună, sănătoasă, 
temperează entuziasme și furii, dezinfectează 
frustrări, îmblânzește iluziile și cel mai important 
pentru mine îți dă șansa de a fi un pic mai optimist 
decât ești atunci când te afli, cum se spune, în teren.

Cu fiecare an care se adaugă vârstei extraordinare 
acestui partid, revin câteva întrebări pe care dacă nu le 
punem noi, cei care suntem membri, le pun cei mai 
dragi prieteni ai noștri, cei din presă, analiștii. Voi 
sunteți urmașii Brătienilor? Voi sunteți PNL? Este PNL 
la înălțimea așteptărilor și istoriei sale? Sigur că e 

aproape la modă să răspunzi sau să răspundă foarte 
mulți «Nu». De parcă foarte mulți dintre noi sau dintre 
cei care fac asta ar ști foarte bine cum era PNL cu care 
ne compară sau ce anume din viața politică și 
standardele politicii de astăzi atinge sau nu PNL.

Cel mai adesea nu e la înălțimea așteptărilor și la 
înălțimea istoriei, dar ceea ce cutez a vă spune cu 
acest prilej este că nu e nimic nou și nu e motiv de 
disperare.

Dacă și când răsfoim publicistica politică a lui Mihai 
Eminescu, vom vedea că părerea și sentimentele și 
atitudinea lui Eminescu față de liberalii aceia, față de 
liberalii aurorali, față de primul Brătian era chiar mai 
dură decât distinșii noștri directori de conștiință de azi 
o au față de PNL.

Este România de azi România liberalilor de atunci? 
Nu. Este România de azi România lui Mihai Eminescu 
de atunci? Nu. Nu, în general.

Se incriminează dezbinarea. A făcut-o Stelian 
(Tănase – n.red.), o face de 30 de ani, a făcut-o și azi. 
Dezbinarea îndrăznesc să spun că e congenitală la 
PNL. A invocat și Stelian Tănase prima dezbinare și 
probabil că ultima va fi atunci când acest partid își va 

înceta activitatea. Dezbinarea a fost nu doar politică, 
nu doar în PNL mereu, a fost în marea familia a 
Brătienilor, a fost între tată și fiu, între mari conducători 
ai acestui partid, Ionel Brătianu, Gheorghe Brătianu, 
mari intelectuali și mari patrioți. Dezbinarea este un 
element cu care PNL a trăit, a crescut și care la urma 
urmelor s-ar putea să-i fie congenital.

Indiferent cum citim, cum evaluăm, cât de aproape, 
cât de la distanță, istoria contemporană a PNL, a 
zilelor noastre, pe care dumneavoastră o faceți, două 
lucruri nu se pot nega. Dumneavoastră, membrii PNL 
sunteți, că vreți, că nu vreți, că vă place, că nu vă 
place, că puteți, că nu puteți, urmașii Brătienilor. 
Partidul acesta nu s-a născut pentru că un grup de 
oameni cu drag de istorie și cunoștințe de istorie au 
redezgropat un «brand», cum se spune azi și au 
înființat un partid ca pe un ONG.

Nu mi-e dor de nimic din politică, cu excepția unui 
singur lucru, emoția pe care am trăit-o acum 30 de ani, 
când partidul s-a reînfiripat, când eram foarte tânăr și 
când în oameni ca Dinu Zamfirescu, ca domnul 
Otulescu, undeva pe aici în sală, îi vedeam, erau vii, în 
carne și oase, nu erau o formalitate. Reînnoidarea 
acestui fir istoric.

Nicolae Ciucă: „La fiecare minister 
trebuie să reducem cheltuielile cu 10”

Proiect de lege: Contracte de muncă la cerere sau 
cu mai mulți angajatori

USR se ofilește, Drulă iese

 și vorbește

Crin Antonescu: Fiecare timp al României cu PNL-ul său
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Din punct de vedere al modului de deținere 

a suprafeței agricole utilizată, suprafețele în 
proprietate incluzând și terenul comun (28,16 
la sută) și cele luate în arendă (63.57 la sută) au 
avut cele mai mari ponderi.

Și animalele s-au împuținat. Efectivele de 
bovine au scăzut cu 18.23  la sută,  efectivele 
de porcine au scăzut cu 169 la sută, efectivele 
de ovine au crescut cu 1.24  la sută, efectivele 
de caprine au crescut cu 8.55 la sută față de 
cele înregistrate în anul 2010.

Primul recensământ la care regăsim 
c a r a c t e r i s t i c i l e  f u n d a m e n t a l e  a l e  
recensămintelor moderne a fost efectuat în 
anul 1838 în Ţara Românească. Acesta 
cuprindea atât caracteristici demografice cât și 
caracteristici pentru evaluarea stadiului de 
dezvoltare a agriculturii (suprafeţele cultivate 
cu cereale, numărul animalelor pe specii, 
pomicultura, vit icultura şi zonele de 
sericicultură).

Primul recensământ al populaţiei şi 
agriculturii, din perioada 1859 – 1860, a fost 
efectuat de către cele două oficii de statistică 
din Ţara Românească şi Moldova, după unirea 
Principatelor Române.

O deosebită importanţă au prezentat 
recensămintele animalelor domestice din anii 
1900 şi 1916, efectuate cu metode moderne de 
organizare, recomandate de către Institutul 
Internaţional de Statistică.

În anul 1930, Ministerul Agriculturii şi 

Domeniilor a hotărât să efectueze primul 
recensământ agricol din ţara noastră, acţiune 
care a fost abandonată, însă, la cererea 
Direcţiei recensământului populaţiei pentru a 
nu afecta pregătitrea şi desfăşurarea 
Recensământului populaţiei din 29 decembrie 
1930.

Recensământul agricol din anul 1941, care 
a fost prima lucrare sistematică de acest gen 
efectuată în România, s-a desfăşurat în cursul 
lunii aprilie, concomitent cu cel al populaţiei.

După cel de al doilea război mondial, primul 
recensământ agricol cu caracter general a fost 
efectuat în anul 1948.

Între anii 1951 şi 1989, au fost efectuate 
numai recensăminte specializate, după cum 
urmează:- recensămintele animalelor 
domestice, în perioada 1951-1989, care au fost 
efectuate anual sau la intervale de 4 ani;- 
recensămintele viilor şi pomilor, în anii 1964 şi 
1979.

După anul 1990, primul recensământ 
general agricol s-a efectuat în anul 2002, urmat 
de cel din anul 2010.

Runda 2020 a recensământului general 
agricol este impusă de obligația României de a 
respecta legislaţia europeană în domeniul 
statistic, precum şi recomandările Organizaţiei 
Naţiunilor Unite pentru Alimentaţie şi 
Agricultură, conform cărora fiecare stat 
membru trebuie să efectueze un recensământ 
general agricol o dată la 10 ani.

Claudiu DUMITRACHE

(urmare  diin  pagina  1)
În anul 2022, fiecare UAT eligibil poate primi 

până la 160.000 de lei pentru înregistrarea 
proprietăților în sistemul integrat de cadastru și 
carte funciară.

În prezent, din totalul de 97 UAT-uri din 
județul Teleorman, în 72 localități se desfășoară 
lucrări de înregistrare sistematică a imobilelor 
în cadrul PNCCF, atât la nivel de UAT, cât și pe 
sectoare cadastrale.

PNCCF are drept scop înregistrarea, 
gratuită pentru cetățeni, a tuturor imobilelor 
(terenuri, clădiri) din România în Sistemul 
integrat de cadastru și carte funciară. 
Programul este finanțat din veniturile proprii ale 
ANCPI– peste patru miliarde de lei, din fonduri 
externe obținute prin Programul Operațional 
Regional  2014-2020– aproximativ 313 
milioane de euro, dar și din bugetul local al 
primăriilor.

Prin imobil se înțelege terenul, cu sau fără 
construcții, de pe teritoriul unei unități 
administrativ-teritoriale, aparținând unuia sau 
mai multor proprietari, care se identifică printr-
un număr cadastral unic.

Sectorul cadastral este unitatea de 
suprafață, delimitată de elemente liniare stabile 
în timp– șosele, ape, canale, diguri, căi ferate 
etc.

Lista UAT-urilor care au încheiat în anul 
2022 contracte de finanțare a lucrărilor de 
înregistrare sistematică a imobilelor pe 
sectoare cadastrale cu OCPI Teleorman: 
Alexandria, Băbăița, Balaci, Beuca, Bogdana, 
Bragadiru, Bujoru, Călinești, Călmățuiu, 
Călmățuiu de Sus, Cervenia, Ciolănești, 
Conțești, Cosmești, Crângeni, Crângu, 
Crevenicu, Didești, Dobrotești, Dracea, 
Fântânele, Frumoasa, Gratia, Izvoarele, Lisa, 
Mereni, Moșteni, Năsturelu, Necșești, Piatra, 
Pietroșani, Plopii Slăvitești, Plosca, Poroschia, 
Purani, Putineiu, Răsmirești, Săceni, Salcia, 
Sârbeni, Scurtu Mare, Siliștea, Siliștea 
Gumești, Slobozia Mândra, Smârdioasa, 
Suhaia, Ștorobăneasa, Talpa, Tătărăștii de Jos, 
Turnu Măgurele, Țigănești, Uda Clocociov, 
Videle, Viișoara, Vitănești, Zâmbreasca, 
Zimnicea.

Cornelia RĂDULESCU
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Crescătorii de ovine cunosc faptul că sunt obligați să aibă 
animalele crotaliate cu câte două crotalii, pentru a fi eligibili la 
plata subvențiilor. Există însă și anumite probleme pe care 
fermierii le întâmpină din cauza calității deficitare a crotaliilor, 
care se pot rupe și pierde, iar astfel unii crescători pot ajunge 
să fie sancționați.

Deși aceasta este o problemă cunoscută și la nivelul 
medicilor veterinari, reprezentanții Autorității Naţionale 
Sanitare Veterinare şi pentru Siguranţa Alimentelor 
(ANSVSA) susțin că nu există în acest moment o soluție 
clară.

”Într-adevăr, există o problemă la nivel național privind 
calitatea crotaliilor. Din păcate, în momentul de față nu avem 
soluții și pârghii pentru a rezolva această problemă privind 
calitatea crotaliilor. Practic, ce ce întâmplă, de multe ori 
calitatea lor este îndoielnică, iar prin uzura de zi cu zi, ele sunt 
fragile, se rup, sunt agățate în anumite obiecte, în lână, iar 
ovinele de foarte multe ori rămân fără una sau chiar fără 
ambele crotalii.

În mod sigur, orice medic veterinar, atunci când face o 
analiză la nivelul exploatației și realizează că vorbim de 
accidente, de cazuri izolate, nu se pune problema să nu fie 
acordate termene de remediere. Dar când vorbim de cazuri 
când peste 50% din efectiv nu are unul sau ambele crotalii, 
atunci problema se pune cu totul altfel.

În ceea ce privește calitatea crotaliilor, poate să fie și un 
ajutor din partea fermierilor, astfel încât să solicite celor care 
sunt furnizori agreați de crotalii; nu avem nicio problemă din 
punct de vedere al ANSVSA să acredităm și alți furnizori de 
crotalii, dar calitatea să fie una corespunzătoare, ele să fie 
mai rezistente și să ne gândim și la alte sisteme de 
identificare a animalelor”, a precizat vicepreședintele 
ANSVSA, Ioan Oleleu, în direct la AGRO TV, în emisiunea 
”Agricultura la Raport”.

Cărți funciare gratuite pentru cetățeni

Șomajul în Teleorman începe să urce! 
Ne apropiem de 6 la sută

Numărul exploatațiilor agricole din Teleorman 
a scăzut cu aproximativ 50 la sută în ultimii 10 ani

(rmare  din   pagina  1)
Din tota lu l  de 8.197 

persoane înregistrate în 
evidențele AJOFM Teleorman, 
1.006 erau beneficiari de 
indemnizaţie de şomaj, iar 
7 . 1 9 1  e r a u  ș o m e r i  
neindemnizați.

În ceea ce privește mediul 
de rezidență, 6.637 șomeri 
provin din mediul rural și 1.560 
sunt din mediul urban.

Ș o m e r i i  c u  s t u d i i  
gimnaziale au ponderea cea 
mai mare în totalul şomerilor 
înregistraţi în evidenţele 
A.J.O.F.M Teleorman (47,74 la 
sută), urmat de cei cu studii 
primare/fără studii (27,19 la 

sută).
Șomerii cu studii liceale 

sunt în proporție de 12,98 la 
sută, iar 10,53 la sută 
reprezintă șomeri cu studii 
profesionale/arte și meserii.

Ponderea cea mai mică o 
a u  ș o m e r i i  c u  s t u d i i  
universitare 1,07 la sută, 
precum și cei cu studii  
postliceale – 0,49 la sută. 

Cei mai mulți șomeri au 
vârsta cuprinsă între 40 și 49 
de ani (2066 de persoane), 
urmați de cei cu vârsta între 50 
și 55 de ani (1790). La polul 
opus, cei mai puțini sunt în 
categoria de vârstă 25-29 de 
ani.

S t r u c t u r a  ș o m e r i l o r  
înregistraț i  pe nivel de 
ocupabilitate, stabilit prin 
profilare, se prezintă astfel: 
2.292 persoane foarte greu 
o c u p a b i l e ,  4 . 5 1 0  g r e u  
ocupabi le,  1.093 mediu 
ocupabile, iar 302 sunt 
persoane ușor ocupabile. 

Încadrarea într-o categorie 
de ocupabilitate se realizează 
ca urmare a activităţii de 
prof i lare a persoanelor  
înregistrate în evidenţele 
Agenției Județene pentru 
Ocuparea Forței de Muncă 
Teleorman.

Claudiu DUMITRACHE

Comisia Europeană a aprobat, în conformitate cu normele 
UE privind ajutoarele de stat, o schemă românească de 100 
de milioane de euro pentru a sprijini regenerarea pădurilor 
deteriorate.

Schema va fi finanţată prin Facilitatea de redresare şi 
rezilienţă (FRR), în urma evaluării pozitive de către Comisie a 
Planului de redresare şi rezilienţă al României şi a adoptării 
acestuia de către Consiliu, potrivit unui comunicat citat de 
Agerpres.

Scopul schemei este de a sprijini proprietarii de păduri să 
facă progrese cu regenerarea pădurilor în zonele afectate de 
incendii forestiere, fenomene meteorologice nefavorabile, 
infestări cu dăunători şi evenimente dezastruoase.

Sprijinul va lua forma unor granturi directe pentru 
proprietarii de păduri privaţi şi publici, precum şi asociaţiile 
acestora. Schema se va desfăşura până la 30 iunie 2026. 
Comisia a evaluat măsura în conformitate cu normele UE 
privind ajutoarele de stat şi, în special, în conformitate cu 
Orientările din 2014 privind ajutorul de stat în sectoarele 
agricole şi forestiere şi în zonele rurale şi în conformitate cu 
articolul 107 din Tratatul privind funcţionarea Uniunii 
Europene, care permite statelor membre să sprijine 
dezvoltarea anumitor activităţi economice în anumite condiţii.

Comisia a constatat că schema este necesară şi adecvată 
pentru a încuraja regenerarea pădurilor. În plus, Comisia a 
concluzionat că schema este proporţională şi nu va avea 
efecte negative nedorite asupra concurenţei şi comerţului în 
UE.

Probleme cu crotaliile pentru 
crescătorii de oi

Comisia Europeană 
a aprobat o schemă românească 
de 100 milioane de euro pentru 

regenerarea pădurilor



5

Alexandria, Teleorman, Str. Abatorului, Nr.1 bis   Tel./ Fax: 0247/312.854; 314.575
E-mail: maraflorica@yahoo.com

S.C. MARA PROD COM S.R.L.
FABRICA 

DE 
PREPARATE 

DIN 
CARNE

VĂ OFERĂ ZILNIC:
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Mail: maraflorica@yahoo.com   www.motel-restaurant-mara.ro

Cazare: În camere double sau single room

Organizăm: Nunţi, Mese festive, Simpozioane, Recepţii, Petreceri pentru copii

Mobil: 0723.148.613; Tel/Fax. Receptie motel: 0247.443.308



Noile legi ale Educației vor fi puse în 
consulrtare publică „în foarte scurt timp”, anunță 
ministrul Sorin Cîmpeanu. Acesta a declarat la 
Realitatea TV că în acest cadru legal nou vor fi 
eliminate documentele inutile, documente pentru 
care perofesorul „consumă în momentul de față 
mare parte din timp și energie”, iar acestea „nu 
servesc la nimic”.

„Avem proiectul România educată. El trebuie 
transpus in realitate printr-un pachet legislativ de 
bază. În foarte scurt timp, legile educației vor fi în 
consultare publică”, a declarat ministrul. 
Reamintim că termenul de prezentare în 
consultare a acestor legi a fost amânat de mai 
multe ori în ultimul an.

Cîmpeanu a vorbit despre o „arhitectură de 
sistem mai clară”.

„Beneficiind de aceste oportunități (n.red. 
PNRR și România educată), cadru legal care să 
ne permită o arhitectură de sistem mai clară, mai 
eficientă, să elimine suprapunerea de atribuții, să 
elimine aceea goana după lucruri care nu mai sunt 
utile, după documente. Profesorul își consumă în 
momentul de față mare parte din timp și energie 
pentru elaborarea unor documente care nu 
servesc la nimic. Și asta o face în detrimentul 
lucrului cu elevii”, potrivit ministrului.

În 2019, în mandatul ministrului Monica Anisie, 
a fost înființată la Ministerul Educației și Cercetării 
de la acea vreme o „Comisie de tăiat hârtii”. 
Aceasta a avut un raport prin care a propus 
eliminarea mai multor documente și proceduri 

considerate birocratice pentru activitatea 
profesorilor. O parte dintre propuneri au fost 
finalizate cu modificarea Regulamentului de 
funcționare a unitățillor de învățământ (ROFUIP).

Ofic ialul  a punctat apoi nevoia de 
descentralizare, spunând că trebuie „să acordăm 
mai multă încredere profesorilor, să acordăm mai 
multă încredere școlii”.

Vrem să facem și arhitectura de sistem mai 
clară, relația spre exemplu între școală, 
inspectorat, autoritatea locală, minister să fie 
clară, fiecare să știe ce atribuții are, să avem o 
decizie descentralizată la nivel local, să acordăm 
mai multă încredere profesorilor, să acordăm mai 
multă încredere școlii. Doar în acest fel vom putea 
să reușim. Dacă ne imaginăm că vom putea 
controla de la centru, de la Ministerul Educației, un 
număr de 17.000 de școli ne înșelăm amarnic. 
Întotdeauna vom avea imagini false despre 
aceste școli, oricât de mult ne-am strădui”.

7EDUCAŢIE - CULTURĂ - SĂNĂTATE

Medici din toată lumea 
au observat că pubertatea 
se declanșează tot mai 
devreme în rândul copiilor, 
dar nu au putut stabili 
cauzele acestui fenomen, 
scrie The New York Times. 
Cercetătorii studiază rolul 
pe care obez i ta tea,  
chimicalele și stresul le-ar 
p u t e a  a v e a  a s u p r a  
m a t u r i z ă r i i  s e x u a l e  
precoce a copiilor și dacă 
acesta este un nou normal 
sau un fenomen reversibil.

M a r c i a  H e r m a n -
Giddens a realizat că ceva 
era diferit la fetele tinere în 
a doua parte a anilor '80, 
p e  v r e m e a  c â n d  
conducea o echipă de 
specialiști de la Centrul 
Medical al Universității 
D u k e  d i n  D u r h a m ,  
Carolina de Sud, cu care 
se ocupa de cazurile de 
abuzuri comise împotriva 
copiilor.

În timp ce le examina 
pe fetele care fuseseră 
abuzate, Dr. Giddens a 
observat că în multe dintre 
cazuri, corpul lor începuse 
să dezvolte caracteristici 
sexuale secundare încă 
de la vârsta de 6 sau 7 ani.

Un deceniu mai târziu, 
Giddens a publicat un 
studiu despre peste 
17.000 de fete care au fost 
examinate în cabinetele 
medicale din toată țara. 
Cifrele au arătat că, în 
medie, fetelor de la 
mijlocul anilor '90 au 
început să le crească sânii 
– de obicei, primul semn al 
pubertății – în jurul vârstei 
de 10 ani, cu un an mai 
d e v r e m e  d e c â t  s e  
constatase în trecut. 
Diferența era și mai mare 
î n  c a z u l  f e t e l o r  
a f r o a m e r i c a n e  c a r e  
treceau prin pubertate 
încă de la 9 ani.

Comunitatea de medici 
a fost șocată de această 
cercetare și mulți dintre ei 
se îndoiau de apariția unui 
nou trend descoperit de 
u n  m e d i c  a s i s t e n t  
necunoscut  la  acea 
v reme ,  ș i - a  am in t i t  

Giddens. „Au fost luați 
complet prin surprindere”, 
a spus doctorul.

Studiul, însă, a devenit 
un moment de cotitură 
p e n t r u  î n ț e l e g e r e a  
medicală a procesului 
p u b e r t ă ț i i .  S t u d i i l e  
efectuate în ultimele 
decenii au confirmat, în 
zeci de alte țări, faptul că 
vârsta pubertății la fete a 
scăzut cu 3 luni de zile la 
fiecare zece ani începând 
cu anii '70. Un model 

similar, dar mai puțin 
extrem, a fost observat și 
la băieți.

Cu toate că este dificil 
să separi cauza de efect, 
pubertatea timpurie ar 
putea avea un impact 
dăunător,  în special  
pentru fete. Fetele care 
ajung la pubertate foarte 
devreme sunt mai expuse 
riscului de a suferi de 
depresie, anxietate, de a 
consuma droguri și de a 
se confrunta cu alte 
probleme psihologice, în 
comparație cu fetele care 
se dezvoltă mai târziu.

Fetele în cazul cărora 
menstruația începe să se 
manifeste mai devreme 
sunt, de asemenea, mai 
expuse riscului de a face 
cancer de sân sau uterin 
la maturitate.

Nimeni nu știe care 
sunt factorii de risc – sau, 
mai exact, combinația de 
factori – care continuă să 
împingă vârsta declanșării 
pubertății tot mai jos sau 
de ce există diferențe atât 
de clare între rase și sexe, 
scrie New York Times. 
Obezitatea pare să joace 
un rol, dar asta nu poate 
e x p l i c a  p e  d e p l i n  
schimbarea.

C e r c e t ă t o r i i  
investighează și alte 
potenț ia le  in f luențe ,  
precum chimicalele găsite 
în anumite plastice și 
stresul. Și, din motive 
neelucidate, doctorii din 
toată lumea au observat o 
creștere a cazurilor de 
pubertate timpurie în 
timpul pandemiei.

Copiii se maturizează mai 
devreme și nimeni 

nu știe de ce

Rata de participare a copiilor 
la educația timpurie este tot mai 
scăzută, majorității elevilor din 
medii dezavantajate le lipsesc 
competențe de bază, inegalitățile 
persistă în relația urban-rural și în 
ceea ce îi privește pe romi, 
po l i t ic i le  pr iv ind profes ia  
didactică întâmpină probleme 
serioase, iar participarea la 
învățământul superior este 
redusă. Acestea sunt principalele 
provocări constatate de Comisia 
Europeană cu privire la educația 
din România, prin comparație cu 
țintele Spațiului European al 
Educației, prezentate într-un 
raport publicat luni.

Potrivit raportului, care se 
bazează pe date agregate în 
2021, România înregistrează 
rezultate mult sub media 
europeană și sub țintele UE cu 
privire la educația timpurie, rata 
de părăsire timpurie a școlii și 
învățământul superior.

Astfel, raportul arată că:

România se numără printre 
țările UE unde rata de participare 
la educație timpurie a scăzut, 
comparativ cu 2014, rata de 
înscriere între vârsta de 3 ani și 
v â r s t a  d e  î n c e p e r e  a  
învățământului obligatoriu fiind 
printre cele mai scăzute din 
Europa, semnificativ mai redusă 
decât media europeană.

Ponderea elevilor cu un nivel 
redus al abilităților de citire, 
matematică și științe, măsurate 
prin testele PISA, este aproape 
dublă față de media europeană. 
Elevii din medii dezavantajate 
socio-economic sunt afectați 
disproporționat, iar diferența 

între rezultatele acestora și cele 
ale elevilor din medii avantajate 
echivalează cu 2,5 ani de școală. 
Pierderile de învățare cauzate de 
pandemie riscă să agraveze 
situația.

Cheltuielile publice pentru 
educație sunt printre cele mai 
scăzute din UE (documentul 

compară nivelul de 3,6% din PIB 
aferent anului 2019 cu media UE-
27 de 4,7% din PIB).

Rata de părăsire timpurie a 
școlii rămâne ridicată, mai ales în 
zonele rurale și în comunitățile 
rome, lucru ce are consecințe 
asupra pieței muncii și in privința 
incluziunii sociale

Populația cadrelor didactice 
este relativ tânără, iar ambițiile 
României de a îmbunătăți 
rezultatele educaționale se 
bazează pe aceasta. Dar nici 
formarea inițială, nici cea 
continuă a profesorilor nu sunt 
aliniate suficient la nevoile de la 
clasă, iar avansarea în carieră pe 
perioade lungi de timp și salariile 
reduse au efecte asupra 
atractivității profesiei didactice, 
iar atragerea de profesori 
c a l i f i c a ț i  c ă t r e  ș c o l i l e  
dezavantajate și asigurarea unui 
număr suficient de specialiști 
r ep rez in tă  în  con t i nua re  
provocări.

Rata de part ic ipare la 
învățământul superior este în 
continuare scăzută, ceea ce 
duce la o lipsă a profesioniștilor 
de înaltă calificare. Ratele de 
părăsire timpurie a școlii, ce se 
mențin ridicate, rata scăzută de 
trecere la examenului de 
bacalaureat și participarea 
redusă a elevilor din medii 
dezavantajate contribuie la 
rezultate slabe în învățământul 
superior, în timp ce migrația a 
produs o scădere și mai 
pronunțată a numărului de 
s p e c i a l i ș t i  c u  d i p l o m ă  
universitară.

Noile legi ale Educației vor elimina din sarcina 
profesorului „aceea goana după lucruri care 

nu mai sunt utile, după documente”

Raport al Comisiei Europene:

România înregistrează 
rezultate mult sub media europeană și sub 

țintele UE la indicatorii-cheie ai dezvoltării educației 



8 DIVERSE

Un copac de 83,2 metri a fost descoperit recent în comitatul 
Zayu din regiunea autonomă Tibet, stabilind un nou record 
pentru cel mai înalt arbore din China, potrivit Academiei 
Chineze de Ştiinţe (CAS), informează agenţia Xinhua.

Copacul din specia Abies ernestii var. salouenensis, cu un 
diametru care ajunge la 207 cm, a fost găsit într-o zonă vastă a 
unei păduri virgine de o echipă de cercetători de la Institutul de 
Botanică din subordinea CAS, aflaţi într-o expediţie ştiinţifică.

Acesta marchează o nouă descoperire în cadrul celui de-al 
doilea studiu ştiinţific realizat de China asupra platoului 
Qinghai-Tibet, a precizat CAS.

Pădurea virgină de Abies ernestii var. salouenensis este 
răspândită într-o zonă de dealuri şi văi, situată la o altitudine de 
aproximativ 2.300 de metri cuprinde şi copaci din diverse alte 
specii, unele rare, dar şi orhidee şi ferigi, după cum a declarat 
conducătorul al echipei, Guo Ke, cercetător din cadrul 
Institutului de Botanică.

„O pădure virgină atât de vastă şi de bine conservată poate 
fi atribuită condiţiilor meteorologice şi geologice locale, precum 
şi activităţilor umane rare. Populaţiile de copaci şi ecosistemele 
de aici sunt de mare valoare pentru cercetarea ştiinţifică şi 
protecţia ecologică”, a spus Guo.

Înălţimea copacului a depăşit-o pe cea a unui alt arbore, din 
specia Pinus bhutanica, de 76,8 metri, descoperit recent în 
comitatul Medog, din Tibet, dar şi pe cea a unui Taiwania 
cryptomerioides de aproximativ 81 până la 82 de metri, găsit în 
Taiwan, notează Xinhua.

Scoţia. Război între două cetăţi. De la prima cetate 

zboară o ghiulea, de la a doua cade o bucată de zid. De la a 

doua cetate zboară o ghiulea, de la prima cade un zid. Şi tot 

aşa o săptămâna întreagă. La un moment dat, însă, linişte 

totală. De la prima cetate se aude:

– Băăăă, de ce nu mai trageţi?

De la a două cetate se răspunde:

– Nu putem, ghiuleaua e la voi!

Pastila de râs

Multe din ceea ce credem 
că știm despre vin pot fi de 
fapt mituri, iar asta include și 
scopul adânciturii de pe 
fundul unei sticle. Deși a 
î n d e p l i n i t  o  f u n c ț i e  
importantă cu secole în 
urmă, caracteristica de 
design de astăzi este în cel 
mai bun caz de ordin 
cosmetic și în cel mai rău caz 
un mod de a-i înșela pe 
consumatori.

Potrivit Wine Spectator, 
adâncitura de pe fundul 
sticlei de vin este numită, de 
fapt, punte. Înainte de 
Revoluția Industrială, toate 
sticlele de vin erau făcute 
manual de către suflanți de 
sticlă, iar aceste punți au fost 
adăugate pentru a se asigura 
că recipientele pot sta în 
poziție verticală.

A s t ă z i ,  m a j o r i t a t e a  
sticlelor de vin sunt fabricate 
de mașini și ar fi mai ușor de 
produs cu baza uniformă. 
Dar din cauza (sau datorită) 
tradiției, puntea a rezistat. 
Industria vinului a găsit 
utilizări alternative pentru 
densitatea arhaică de-a 
lungul anilor.

Adâncimea punții unei 
sticle a fost, de asemenea, 

un indicator al valorii, iar unii 
producători de vin continuă 
s ă  e x a g e r e z e  c u  
dimensiunea punților de pe 
fundul sticlei pentru a o 
cataloga ca fiind de înaltă 
calitate. Dar, așa cum este 

cazul cu greutatea sau 
culoarea sticlei de vin, aceste 
caracteristici cosmetice nu 
au nimic de-a face cu 
calitatea produsului din 
interior.

De asemenea, unii susțin 
că această adâncitură de la 
b a z a  s t i c l e i  p e r m i t e  
sedimentelor să se adune 
într-o zonă strânsă lângă 
b a z ă ,  î m p i e d i c â n d  

sedimentul să se amestece 
înapoi în vin în timp ce este 
turnat.

Când vine vorba de vinuri 
sub presiune, cum ar fi 
șampanie sau spumante, un 
bun argument este că 

a c e s t e a  p o t  r e z i s t a  
intensităț i i  adăugate a 
dioxidului de carbon dintr-o 
sticlă. Acest lucru este vital 
pentru vinurile fermentate în 
s t i c l ă  ( ș i  b e r i l e ,  d e  
asemenea), care se bazează 
pe forma mai robustă pentru 
a rezista gazului creat pe 
m ă s u r ă  c e  d r o j d i a  
transformă zahărul în alcool.

Vând casă în Alexandria, str. I. Creangă nr. 25 Bis, deschidere 12 m, suprafață 500 mp, 
compusă din 3 dormitoare, sufragerie, bucătărie, 2 băi, beci, centrală proprie. Preț negociabil. 
Telefon: 0721.217.130.

Anunţ

Grup de firme cu sediul în Alexandria angajează consilier juridic. 
Detalii la telefon 0247.312.854.

Anunţ

OGĂRARU IOANA-NELA, titular al Planului Urbanistic Zonal, amplasat în str. 22 Decembrie 
1989, nr. 672, sat Talpa-Bascoveni, comuna Talpa, județul Teleorman, anunță publicul interesat 
că s-a depus documentația în vederea obținerii Avizului de mediu pentru avizarea PANULUI 
URBANISTIC ZONAL pentru proiectul  MONTARE STAȚIE MIXTĂ DISTRIBUȚIE 
CARBURANȚI.

Observațiile publicului se primesc în scris la sediul APM Teleorman, str. Dunării nr. 1, 
Alexandria, zilnic, respectiv: luni-joi între orele 8:00-16:30 și vineri între orele 8:00-14:00, în 
termen de 18 zile calendaristice de la apariția anunțului.

Anunţ public nr.1

I.F. COMAN NICULAIE, titular al Planului Urbanistic Zonal, amplasat în sat Merișani, 
comuna Băbăița, Carte Funciară 22736, județul Teleorman, anunță publicul interesat că s-a 
depus documentația în vederea obținerii Avizului de mediu pentru avizarea PANULUI 
URBANISTIC ZONAL pentru proiectul AMPLASARE STAȚIE CARBURANȚI, SKID, GPL, 
CABINA STAȚIE, PARCARE ȘI UTILITĂȚI.

Observațiile publicului se primesc în scris la sediul APM Teleorman, str. Dunării nr. 1, 
Alexandria, zilnic, respectiv: luni-joi între orele 8:00-16:30 și vineri între orele 8:00-14:00, în 
termen de 18 zile calendaristice de la apariția anunțului.

Anunţ public nr.1

privind depunerea solicitării de emitere a acordului de mediu
SC AGROVA PORK SRL anunță publicul interesat asupra depunerii solicitării de emitere a 

acordului de mediu pentru proiectul “Modernizarea fermei de porci aparținând AGROVA 
PORK SRL pentru creșterea biosecurității în vederea prevenirii pestei porcine africane”, 
propus a fi realizat în comuna Lisa, T19, P56, județul Teleorman.

Informațiile privind proiectul propus pot fi consultate la sediul Agenției pentru Protecția 
Mediului Teleorman din municipiul Alexandria, str. Dunării nr. 1, județul Teleorman și la sediul 
SC AGROVA PORK SRL din comuna Lisa, T19, P56, județul Teleorman, în zilele de luni până 
joi între orele 8:00-16:30 și vineri între orele 8:00-14:00.

Observațiile publicului se primesc zilnic la sediul Agenției pentru Protecția Mediului 
Teleorman.

Anunţ public

B i g  B e n  ( î n  

traducere, Marele 

Ben ) este porecla 

marelui clopot al 

ceasului din turnul 

de nord al Palatului 

Westminster din 

Londra.  Acest 

n u m e  a  f o s t  

utilizat atât în 

cazul clopotului, 

cât și al ceasului și 

chiar al turnului cu ceas. Big Ben este cel mai mare ceas cu 

clopot și al treilea turn cu ceas ca înălțime din lume. Ceasul a 

fost pus în funcțiune în ziua de 31 mai 1859. La Westminster 

s-a construit un turn cu ceas în 1288. Turnul actual a fost 

înălțat ca parte din proiectul lui Charles Barry de 

construcție a unui nou palat, după ce vechiul Palat 

Westminster a fost distrus de incendiu în noaptea de 16 

octombrie 1834. Noul Parlament a fost construit în stil 

neogotic. Deși Barry era arhitect-șef al Palatului, el a apelat 

la arhitectul Augustus Pugin pentru a proiecta turnul cu 

ceas, turn ce se aseamănă cu alte turnuri proiectate de 

Pugin, printre care se numără cel de la Scarisbrick Hall, în 

apropiere de Liverpool. Turnul are 96,3 m înălțime. Primii 61 

m de la bază sunt construiți din căramidă învelită în calcar de 

Anston colorat cu nisip. Restul turnului este din fier. Turnul 

își are baza pe o placă de beton pătrată cu latura de 15 m și 

cu o grosime de 3 m, aflată la o adâncime de 4 m sub pământ. 

Cele patru fețe ale ceasului se află la o înălțime de 55 m.

Mihail TĂNASE

România reală
În scaunul cu rotile prin 

Londra. Palatul Westminster
 și Turnu Big Ben

De ce sticlele de vin au o adâncitură 
la bază?

Nou record pentru cel mai înalt
 arbore din China



1679: A început construirea ansamblului arhitectural 

Mănăstirea Cotroceni, ctitorie a lui Șerban Cantacuzino, 

domn al Munteniei (1678–1688 ); biserica mânăstirii a fost 

demolată în 1984, reconstrucția ei începând în 2003.

1896: S-a născut 

Aurel Băeșu, pictor 

român (d. 1928)

1907: S-a născut 

John Wayne, actor 

american (d. 1979)

1916: S-a născut 

V i n t i l ă  C o r b u l ,  

scriitor român (d. 

2008)

1969: Programul 

Apollo: Apollo 10 se 

întoarce pe Pământ, 

după un test de 

succes de opt zile a 

tuturor componentele necesare pentru viitoarea primă 

aselenizare cu echipaj uman.

1995: A murit Ștefan Bănică, actor român (n. 1933)

2005: A murit Liviu Tudan, solist şi basist român (n. 1947).

2010: A murit Jean Constantin, actor român de teatru și 

film (n. 1928)
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07:00 Telejurnal matinal 07:16 3 
ceasuri bune 08:00 Telejurnal matinal 
08:16 3 ceasuri bune 09:00 Telejurnal 
09:07 3 ceasuri bune 10:00 Agrostrategia 
10:30 Fermierii Romaniei 11:00 Guşti! Şi 
apoi mănanci 11:30 Pofticioşi, la cratiţă! 
12:30 Parlamentul României 13:00 Atelier 
de sănătate 14:00 Telejurnal 15:00 
Akzente 16:50 Radar geopolitic 17:55 
Handbal feminin: Rapid - CSM Craiova 
20:00 Telejurnal 21:00 Belarus: ultima 
dictatură din Europa 22:00 Rusia contra 
Rusia 23:00 Omul şi timpul 00:00 Dincolo 
de alb şi negru

HOROSCOP - PROGRAM TV

Horoscop 26 Mai

Partenerul de viata 
va reproseaza ca 
neglijati problemele 
familiei. Detensionati 
atmosfera cu putin 
tact! Seara, aflati ca o 
afacere in care ati 
investit mult incepe sa 
mearga.

Persoana iubita va 
intelege gresit dorinta 
de libertate. Chiar 
daca prietenii insista 
sa petreceti dupa-
amiaza cu ei, nu 
acceptati. Incercati sa 
pastrati echilibrul in 
familie!

Zi buna pentru a 
pregati planuri de 
afaceri. Dupa-amiaza 
s-ar putea sa intarziati 
putin cu prietenii, 
ceea ce poate duce la 
discutii in familie. Fiti 
m a i  a t e n t  c u  
partenerul de viata.

Daca reusiti sa va 
temperati spiritul critic, 
puteti avea succes pe 
plan financiar.  Va 
recomandam sa aveti 
rabdare cu prietenii si 
cu partenerul de viata, 
ca sa nu ajungeti la 
certuri. 

Aveti tendinta sa 
fiti impulsiv si ii jigniti 
pe cei din jur. Dupa-
amiaza primit i  o 
suma de bani dintr-o 
colaborare. Tocmai 
din cauza lor s-ar 
putea sa va certati cu 
partenerul de viata. 

Sunteti tulburat de 
s e n t i m e n t e  
contradictor i i .  Va 
sfatuim sa fiti mai 
prudent in afirmatii. 
Nu incepeti mai multe 
t r e b u r i  d e o d a ta ,  
pentru ca riscati sa nu 
terminati nici una! 

P u t e t i  a v e a  
satisfactii financiare cu 
prilejul unei calatorii. 
E s t e  p o s i b i l  s a  
cunoasteti o persoana 
mai in varsta, care va 
propune o afacere. Va 
sfatuim sa va bazati pe 
intuitie. 

Amanati plecarea 
in concediu, din cauza 
unor mici probleme de 
sanatate. Pe plan 
sentimental, treceti 
p r in t r -o  per ioada 
f a v o r a b i l a  s i  v a  
intelegeti excelent cu 
partenerul de viata.

Nu este indicat sa 
semnati documente 
oficiale sau sa va 
ocupati de afaceri. 
Cei din jur nu sunt de 
acord cu ideile dv. Ar fi 
bine sa acordati mai 
m u l t a  a t e n t i e  
activitatilor casnice. 

Ave t i  pa r t e  de  
cateva momente mai 
incordate, din cauza 
controverselor cu un 
co leg.  Reus i t i  sa  
l a m u r i t i  r e p e d e  
ne in te legerea.  Va 
sfatuim sa petreceti 
dupa-amiaza in familie.

Sunteti indispus 
din cauza ca vi se 
anuleaza o delegatie. 
Ar fi bine sa va ocupati 
d e  p r o b l e m e l e  
financiare. Relatiile cu 
partenerul de viata 
parcurg o perioada 
favorabila.

Apar neintelegeri in 
relatia cu un partener 
de afaceri. Pentru a 
depasi momentele 
tensionate de azi, 
trebuie sa va inarmati 
cu multa rabdare. 
Evitati discutiile in 
contradictoriu.

BERBEC TAUR GEMENI RAC

LEU FECIOARĂ BALANŢA SCORPION

SĂGETĂTOR CAPRICORN VĂRSĂTOR PEŞTI

Semnificaţii istorice pentru 

07:00 Ştirile Pro Tv 10:30 
Vorbeşte lumea 13:00 Ştirile Pro 
Tv 14:00 Lecţii de viaţă 15:00 La 
Maruţă 17:00 Ştirile Pro Tv 18:00 
Ce spun românii 19:00 Ştirile Pro 
Tv 20:30 Las fierbinți 21:30 
Masterchef 23:30 Ştirile Pro Tv 
00:00 Un cuplu mortal 02:00 
Lecţii de viaţă 03:00 Vorbeşte 
lumea 05:00 Ce spun românii 
06:00 Ştirile Pro Tv

08:00 Neatza cu Răzvan şi 
Dani 12:00 Observator 14:00 
Dramă: Povești de familie 15:00 
Mireasa 17:00 Observator 
18:00 Prețul cel bun 19:00 
Observator - Sport/Meteo 20:30 
Adela 23:00 Observator – Sport 
23:30 Identitate dublă 01:30 
Schimb de dame 03:30 Surorile 
05:00 Prețul cel bun 06:00 
Observator 

07:00 Știrile Kanal D 08:00 
Dimineata cu noi 10:00 Casa 
iubirii 12:00 Știrile Kanal D 13:00 
În căutarea adevărului 15:00 Teo 
Show 17:00 Casa iubirii 19:00 
Știrile Kanal D 20:00 Mă numesc 
Zuleyha 22:30 Jocul cuvintelor 
cu Dan Negru 00:00 Știrile Kanal 
D 01:00 Casa iubirii 03:45 
Pastila de râs 04:15 Știrile Kanal 
D

07:00 Starea naţiei 08:00 
Focus la prima oră 10:00 Hai cu 
fe te le !  11 :00  Secre te le  
presedintelui 14:00 Focus 
15:00 Exclusiv VIP 18:00 
Focus 18 19:30 Flash monden 
20:00 The Sniffer 22:00 Starea 
naţiei 23:00 Focus 00:00 
Exclusiv VIP 03:00 The Sniffer 
05:00 Hai cu fetele! 06:00 
Focus

08:15 Formidabilul 10:00 
La bloc 12:15 Lumina 
ochilor mei 14:00 E.T. 
Extraterestrul 16:15 Nebun 
după mambo 18:15 La bloc 
20:30 Capital propriu 22:30 
Rechini de Mississippi 
00:15 Capital propriu 02:15 
La Maruţă 04:00 La bloc 
05:15 La Maruţă

07:30 România…în bucate 08:00 
Reteaua de idoli 09:00 Repere sacre 
10:00 Documentar 360° Geo 11:00 
Câştigă România! 12:00 Telejurnal  
13:00 Cultura minorităţilor 13:30 Natură 
şi aventură 14:00 Documentar 360° 
Geo 15:00 Teleșcoala 16:00 Mândrie şi 
pasiune 17:00 România…în bucate 
17:30 Prietenii neobişnuite 18:00 
Handbal feminin: Zalău - CSM 
Bucureşti 20:00 Câştigă România! 
21:10 Prietena imaginară 23:00 
Mândrie şi pasiune 00:00 Luminiţa de la 
miezul nopţii

07:40 Dora în căutarea 
Orașului Secret 09:20 Charlie 
St. Cloud 10:55 Chef cu hastag 
12:45 Paradise Hills 14:15 
Frankie și Johnny 16:05 Omul-
păianjen 3 18:15 Haos ambulant 
20:00 Motherless Brooklyn 
22:15 Playboy de L.A. 23:50 
Bucătăria Iadului 01:30 Armă 
mortală 4 03:35 Lovește și fugi 
0 5 : 1 0  D r a g o s t e  ș i  a l t e  
dependențe
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Edi Iordănescu a anunțat 
lista fotbaliștilor convocați 
pentru cele patru meciuri din 
Liga Națiunilor, programate în 
luna iunie.

Cei trei fotbaliști au primit în 
premieră  te legrama de 
c o n v o c a r e  l a  p r i m a  
r e p r e z e n t a t i v ă .  Ș t e f a n  
Târnovanu (22 de ani) a fost 
titular în play-off pentru FCSB, 
i a r  p res ta ț i i l e  sa le  au  
impresionat pe toată lumea. 
Drept urmare, goalkeeper-ul 
"roș-albaștrilor" a fost răsplătit 
de Edi Iordănescu, care i-a 
oferit șansa să se alăture 
"tricolorilor" pentru meciurile 
din Liga Națiunilor.

To t o d a t ă ,  p e  l i s t a  
selecționerului se mai află și 
Marius Ștefănescu (23 de ani), 
respectiv Nicolae Păun (23 de 
ani), de la Sespi Sf. Gheorghe. 
Cei doi proaspeți câștigători ai 
Cupei României l-au convins 
pe Iordănescu jr. că merită un 
loc la naționala României și au 
șansa să debuteze în tricoul 
primei reprezentative la 

începutul lunii viitoare. 
Alte noutăți mai sunt Iulian 

Cristea, Virgil Ghiță și Sergiu 
Hanca, care nu s-au regăsit pe 
lista convocaților pentru 
amicalele cu Grecia și Israel, 
primele cu Edi Iordănescu pe 
banca României.

FRF a anunțat lotul format 
din 30 de jucători pe care Edi 
Iordănescu se va baza la 
primele sale meciuri oficiale de 
pe banca României. Pe 
această listă au fost incluși 

fotbaliști precum Ștefan 
Târnovanu (FCSB), Marius 
Ștefănescu și Nicolae Păun 
(Sepsi), care bifează astfel 
pr ima lor convocare la 
naționala mare.

Î n  L i g a  N a ţ i u n i l o r ,  
programul României cuprinde 

patru meciuri în luna iunie şi 
două în septembrie, după care 
FRF va trage linie şi va vedea 
dacă echipa naţională va 
c o n t i n u a  c u  a c e l a ş i  
selecţioner.

Gino Iorgulescu (66 de ani) a fost reales în funcția de 
președinte al Ligii Profesioniste de Fotbal.

La finalul Adunării Generale, a fost organizată o conferință 
de presă în care Gino Iorgulescu a anunțat că rămâne 
președintele Ligii Profesioniste de Fotbal, ceea ce era de 
anticipat întrucât a fost unicul candidat. De asemenea, Gino 
Iorgulescu a transmis că a existat unanimitate de voturi și a 
vorbit despre principalele obiective.

Gino Iorgulescu este președintele LPF din noiembrie 
2013. Precedentul mandat a fost câștigat în octombrie 2017. 

”Vă informez că s-a ales conducerea Ligii Profesioniste de 
Fotbal, în frunte cu mine, secretar general domnul Iustin, 
director economic domnul Calacea și vice-președinte 
Pongratz. Propunerile pentru candidatură au fost 15 
propuneri de la 15 cluburi, alegerea mea a fost în unanimitate.

Ne-am propus multe lucruri, le voi spune pe cele mai 
importante. În primul rând, încheierea unui nou contract (n.r. 
pentru drepturile TV), pe perioada 2024 - 2029, și o să 
încercăm să mărim acest contract.

Ne-am propus să atragem către Liga 1 tineretul, care își 
dorește acest lucru, să-i aducem mai aproape, să creștem 
numărul spectatorilor la meciuri”, a spus Gino Iorgulescu.

Conform Statutului aflat în vigoare, președinte LPF nu 
poate avea mai mult de două mandate, însă acum Gino 
Iorgulescu a putut candidat întrucât reglementarea a intrat în 
vigoare pe durata primului mandat.

”Referitor la acea prevedere din Statul. Ea a intrat în 
vigoare ulterior primului mandat, așa că numărul de mandate 
se numără de la acel moment, astfel că au fost îndeplinite 
condițiile statutare”, a explicat Justin Ștefan.

La alegerile pentru preşedinţia LPF, candidaţii aveau de 
îndeplinit patru condiţii: să fie cetăţeni români, să aibă studii 
superioare, să nu fi avut condamnări privative de libertate şi 
să depună la dosar o propunere din partea unui club din Liga I.

Restaurantul “Riviera” din cadrul Complexului 
turistic “Mara” organizează la cererea 
dumneavoastră nunți, botezuri, simpozioane, baluri, 
banchete, orice tip de recepție și sărbătorirea 
oricăror evenimente din viața dumneavoastră.

În mod excepțional, Restaurantul “Riviera” vă 
oferă în anul 2022 posibilitatea de a organiza în 
zilele de sâmbătă și duminică nunți și botezuri, 
indiferent de numărul invitaților.

Pentru relații suplimentare vă așteptăm la 
sediul unității din zona Peco sau 

la telefon: 0723.148613.

Gino Iorgulescu, 
reales în funcția de președinte

 al LPF în unanimitate

Rapid București a anunțat că Dan Șucu este 
noul acționar al clubului. Acesta va deține 50% 
din acțiunile clubului, la fel ca și Victor 
Angelescu.

Miercuri, de la ora 13:00, va avea loc 
evenimentul de prezentare a lui Dan Șucu, în 
cadrul unei conferințe de presă speciale, care 
se va desfășura la stadionul Rapid – Giulești. 
Până atunci însă, pe site-ul oficial al 
giuleștenilor a apărut și primul mesaj al noii 
conduceri.

"PROMISIUNE PENTRU RAPID
Ne dorim ca Rapid să redevină o echipă 

puternică, care an de an să lupte cu șanse reale 
la câștigarea titlului din Liga 1. Și, de ce nu, 
sperăm pe viitor să ne aducă satisfacțiile dorite 
și în competițiile europene.

Da, ne-am dori mult ca toți fanii Rapidului să 
fie din nou mândri de performanțele echipei. Și 

tot pentru fanii noștri, ne vom strădui ca aceste 
performanțe să fie obținute prin seriozitate și 
corectitudine.

Ne dorim ca Rapid să fie un exemplu în Liga 
1, de club ce își respectă promisiunile cu 
adevărat. Jucătorii și angajații clubului să fie 
plătiți bine și fără întârzieri, iar contractele 
semnate cu partenerii să fie onorate întocmai și 
fără excepții.

De asemenea, ne dorim ca Rapid să se 
susțină independent și să nu stea niciodată cu 
mâna întinsă după bani publici. Mai mult, noi ne 
plătim taxele către stat și comunitate, și nu ne 
interesează să fim protejații niciunui politician. 

Ne dorim atât de multe pentru Rapid, și nu 
va fi ușor, dar cu toții știm că atunci când îți 
dorești ceva cu adevărat vei găsi soluția 
potrivită pentru a reuși.”, acționariatul FC Rapid 
București, Victor Angelescu & Dan Șucu.

FCSB a ratat titlul în Liga 1, 
ajuns și în acest sezon la CFR 
Cluj, pentru a cincea oară 
consecutiv, chiar dacă a făcut 
un play-off istoric.

Concret, potrivit LPF, FCSB 
este echipa care a făcut cele 
mai multe în play-off, 25, de la 
introducerea actualului sistem, 
din sezonul 2015 - 2016.

În play-off-ul actualei ediții, 
FCSB a bifat opt victorii, o 
remiză, cu FC Voluntari, din 
cauza căreia, de altfel, a 
pierdut titlul, și o singură 
înfrângere, cu Universitatea 
Craiova, în tur.

”Roș-albaștrii” nu au avut 
doar cel mai bun punctaj în 
play-off, unde CFR Cluj a 
obținut 19 puncte, cu șase mai 
puține decât FCSB, ci și cel 
mai bun atac, cu 24 de goluri, și 
cea mai bună apărare, doar 

șapte goluri primite în 10 
partide.

FCSB a pierdut t i t lu, 
evident, din cauza punctelor 
pierdute în sezonul regulat, la 
finalul căruia avea șapte 
puncte mai puțin decât CFR 
Cluj.

O d a t ă  c u  p i e r d e r e a  
campionatului și clasarea pe 
poziția secundă, echipa lui Toni 
Petrea, cel care este încă 
indecis dacă va continua pe 
banca FCSB-ului, va juca în 
turul  doi prel iminar din 
Conference League.

Ștefan Târnovanu, Marius Ștefănescu și Nicolae Păun,
 convocați în premieră la naționala mare a României!

Dan Șucu este noul acționar al celor de la 
Rapid București! 

FCSB a făcut un play-off istoric,
 dar tot a pierdut titlul! Recordul stabilit
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